
 

Styremøte 17.august 2023  Side 1 

KDf Norsk 
Kommunedirektørforum 

Referat fra styremøte 2/2023, torsdag 17.august 2023 

Møtested: Arendal 

Til stede: Bjørn Gudbjørgsrud, styreleder, Rannveig Mogren, Yngve Bergesen, Endre Skjervø, Geir Aga, 

Merethe Schjem, Stine Strømsø.  

Andre: Tor Arne Gangsø under sak 27/23; Informasjon - orienteringssaker, aktuelle saker med KS.  

Daglig leder Gudrun H. Grindaker 

Sak 16/23 – Godkjenning av innkalling og saksliste 

Vedtak: 

Innkalling og saksliste ble godkjent. 

Sak 17/23 – Godkjenning av referat fra styremøte 3.mars 2023 

Referatet er tidligere godkjent pr mail. 

Vedtak: 

Referat fra møtet 3.mars 2023 ble godkjent.  

Sak 18/23 – Aktuelle problemstillinger  

Det er nyttig både for styret og for daglig leder å ha en gjennomgang av aktuelle problemstillinger sett fra 

kommunedirektørperspektivet. Aktuelle problemstillinger ble presentert og diskutert.  

Vedtak: 

Informasjonen tas til orientering. Innspill følges opp av daglig leder slik det ble foreslått i møtet. 

Sak 19/23 – Status økonomi og budsjettjustering 

Organisasjonens samlede økonomi og de ulike inntekts- og utgiftspostene er oversiktlig. Daglig leder 

forventer at årets resultat blir i samsvar med, eller noe høyere enn budsjettert.  

I og med at økonomien anses god og inntekts- og utgiftsnivået er rimelig forutsigbart og under kontroll, så 

anser daglig leder at det vil være rom for å øke aktivitetsnivået inneværende år, også dersom dette 

medfører utgifter som ikke dekkes gjennom deltakeravgift eller andre inntekter.  

I tråd med Styrevedtak 5/23 er det satt av kr 500.000 til fond: KLP Fremtid. I løpet av året vil det settes av 
ytterligere 1 million kroner på samme fond.  
 
Følgende justeringer foretas i budsjettet: 

- Lønn/ bistand medlemsrettede aktiviteter økes fra kr 160.000 til kr 310.000.- 

- Styremøter økes fra kr 140.000.- til kr 200.000.- 

- Det settes av kr 150.000.- til fagutvikling/ deltagelse på Kvalitetsmässan for styret og 

referansegruppens medlemmer.  

- Posten til forskning 7235 reduseres fra 90 000 til 0, dvs 90 000 inndekning 
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- Resterende utgifter (270 000) dekkes inn gjennom økte inntekter fra arrangement og reduksjon 

av planlagt resultat.  

- Daglig leder avstemmer detaljert budsjettsaldering i samråd med regnskapsfører 

Vedtak: 

Styret tok saken til orientering. Styret slutter seg til daglig leders vurdering.  

Sak 20/22 – Status Topplederprogrammet og Topplederkonferansen september 2023 

Topplederprogrammet gjennomføres 6.-7.september. I januar hadde vi rekordhøy deltagelse med 40 

deltakere. Det er satt grense på maksimalt 35 deltakere på samlingen i september, og et måltall på 25.  

Pr 16.8. er det 31 påmeldte, med god spredning på geografi, størrelse og erfaring.  

Topplederkonferansen gjennomføres 7.-8.september. I januar hadde vi rekordhøy deltagelse med nær 

190 personer i salen på Grand. For at konferansen skal gå i balanse, må det være 85 betalende deltakere. 

Pr 16.8. er det 90 påmeldte.  

Vedtak: 

Styret tok saken til orientering.  

Sak 21/23 – Erfaring fra temadager 

Det er gjennomført tre temadager i vårsemesteret. Opplegget ble utviklet høsten 2022.  

Tilbakemeldingene viser at slike dager med mulighet for faglig påfyll og fordypning har nytte hos 

medlemmene, selv om deltakelsen ikke var så høy som vi håpet på. 

Å gjennomføre fysiske temadager var et «forsøk», som viste seg vellykket for de som deltok. For mange av 

våre medlemmer er det langt og dyrt å reise for å delta på en dags samling i Oslo eller andre steder.  

Hvordan håndtere varsling 

Kommunedirektørforum får mange henvendelser fra våre medlemmer om hvordan man bør håndtere 

varsel. Både daglig leder og våre juridiske rådgivere bruker en del tid på dette, og det er åpenbart fortsatt 

et stort behov for både faktakunnskap og «klok» kunnskap. KDf utarbeidet råd til kommunedirektører 

som mottar varsel, med særlig vekt på hvordan man bør agere når det varsles på kommunedirektøren 

selv.  

Rådene ble fulgt opp med to temadager våren 2023 i hhv Oslo og Tromsø. Deltakerne viste stort 

engasjement, og det var gode diskusjoner og refleksjoner.  

Mottakelse av ny ordfører 

Et godt samarbeid mellom poltikk og administrasjon, og mellom ordfører og kommunedirektør, er en av 

de viktigste suksessfaktorene for kommunene. Mange kommunedirektører har ikke erfaring med 

tilrettelegging for og ivaretakelse av ny ordfører, og flere av våre medlemmer har ytret ønske om at KDf 

kan utarbeide råd til kommunedirektører om mottakelse av ny ordfører. 

I samarbeid med våre medlemmer, juridiske rådgivere og dialog med KS har KDf utarbeidet «Mottakelse 

av ny ordfører – råd og tips til kommunedirektør». Rådene ble fulgt opp med temadag i Oslo våren 2023. 
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Det var et stort engasjement med nyttig kunnskapsoverføring og refleksjoner blant de faglige innlederne 

og deltakerne.  

Vedtak: 

Styret tok saken til orientering.  

Sak 22/23 – Samarbeid med Universitetet i Agder (UiA) 

Samarbeidsavtalen mellom Kommunedirektørforum og Universitetet i Agder (UiA), Senter for anvendt 

kommunalforskning (SAKOM) ble inngått for nye tre år pr 13.3.2023, dvs ut 2025.  

Møtet med referansegruppen ble gjennomført 22.mai, med følgende deltakere: Yngve Bergesen, Børge 

Toft, Stine Strømsø, Merete Hessen, Merethe Schjem, Rune Sjurgard, Rune Kloster Tvedt, Morten Øgard, 

Linda Hye, Nichole M Silva Elgueta, Connie Salvesen, Gudrun H Grindaker 

SAKOM har invitert styret og referansegruppen til Kvalitetsmässan i Gøteborg i november. SAKOM har 

foreslått at Kommunedirektørforum er en del av den norske delegasjonen som skal blant annet skal holde 

seminar om mulig etablering av Nordisk kommunalt topplederforum; Det kommunale utfordringsbildet: 

Hvor står vi i dag og hvor er vi på vei? Belyse kommunale utfordringer generelt og kommunale 

topplederutfordringer.  

Styret mener det er riktig å dekke deler av utgiftene for referansegruppen/ styret for deltagelse på 

Kvalitetsmässan. Det undersøkes med Nordisk Råd hvorvidt de kan støtte opp under et slikt faglig 

samarbeid og bidra økonomisk.   

Vedtak: 

Styret diskuterte saken. Styret støtter de foreslåtte tiltakene, inkludert deltakelse på Kvalitetsmässan i 

Gøteborg i november for referansegruppen og styret. Det settes av midler for dekning av deltakeravgift og 

støtte til reise og opphold.   

Sak 23/23 – Samarbeid med Kommunalbanken (KBN) 

Kommunalbanken (KBN) inviterte primo februar til et møte om mulige samarbeidsprosjekt/ 

samarbeidstiltak. KBN ønsker å nå flere kommunedirektører med sine arrangementer og tilbud. Ulike 

tiltak/prosjekt som faller innenfor samarbeidsavtalen mellom KBN og KDf ble diskutert på møtet.  

Kommunalbanken og KDf samarbeidet om en debatt under Arendalsuka tirsdag 15.8 kl 13-14 med tema: 

Hva holder kommunedirektørene våken om natta - Arendalsuka. Kommunedirektør Anne Stapnes, 

Birkenes kommune og Yngve Bergesen, Vindafjord kommune deltok. Det var stor oppslutning om 

arrangementet.  

I samarbeid med Kommunalbanken ble det også invitert til en mingling tirsdag 15.8. Mange 

kommunedirektører deltok på dette.  

Vedtak: 

Styret finner samarbeidet med KBN faglig nyttig. KBN legger meget godt til rette for å møte 

kommunedirektørenes og Kommunedirektørforums behov.  

https://linkprotect.cudasvc.com/url?a=https%3a%2f%2fprogram.arendalsuka.no%2fevent%2fuser-view%2f22028&c=E,1,ZrHtky0yAgPl5ZBFTDeuBxsS37vDnt46Oz39got3_wW0MVGGvY1k6XEplu5XA7hsPz8QB7ovprLH3GTZdANvoXt4Zt8QY0rIOTpS0xlczkptJnpl&typo=1
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Sak 24/23 – Beretning 2022 

Beretning for kalenderåret 2022 ble presentert for styret.   

Vedtak: 

Styret slutter seg til de vurderinger og synspunkt som fremkommer av beretningen. Styret godkjenner 

beretningen for 2023.  

Beretningen sendes ut til medlemmene sammen med neste nyhetsbrev. 

Sak 25/23 - Høring Generalistkommuneutvalget 

Generalistkommunemodellen, prinsippet og oppgavene har flere ganger vært tema på Toppleder-

konferansen, også på konferansen i januar, hvor utvalgets leder holdt en innledning, etterfulgt av flere 

kommentarer og kommunestemmer fra salen.  

På styremøtet 3.mars 2023 ble det gjort slikt vedtak; Styret tok saken til orientering. Utvalgets innstilling 

vil bli fulgt opp og lagt frem for styret til behandling.  

Generalistkommuneutvalget la frem sin innstilling ultimo mars 2023.  

Vedtak: 

Styret diskuterte saken. Høringsuttalelse oversendes departementet. Daglig leder ferdigstiller 

høringsuttalelse basert på innspill i møtet. 

Sak 26/23 - Høringsuttalelse Særlovsgjennomgang 

Regjeringen ønsker at oppgavene til kommunene og fylkeskommunene skal framgå direkte av lover eller 

forskrifter, og ikke av delegeringsvedtak, tildelingsbrev, rundskriv e.l. Regjeringen har derfor gjort en 

gjennomgang av lovverket og sendt forslaget på høring, med frist 12.oktober 2023. 

Daglig leder anbefaler at KDf gir en kort høringsuttalelse, og vil i styremøtet gjennomgå momenter og 

innhold slik at styret kan gi innspill før uttalelsen ferdigstilles. 

KDf støtter forslagene, da dette vil klargjøre hvem som kan tildele oppgaver til kommunesektoren. 

Forslagene innebærer også en forenkling, og kan bidra til forutsigbarhet og overholdelse. En slik klarhet 

og forutsigbarhet har også verdi for allmenheten og landets innbyggere. 

Vedtak: 

Styret diskuterte saken. Høringsuttalelse oversendes departementet. Daglig leder ferdigstiller 

høringsuttalelse basert på innspill i møtet 

Sak 27/23 – Informasjon - orienteringssaker 

Det ble informert om følgende saker: 

Aktuelle saker med KS  

Tor Arne Gangsø, KS, deltok i første del av møtet. Problemstillinger og tema for mulig fremtidig samarbeid 

ble diskutert.  

Samfunnsbedriftene.  
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Samfunnsbedriftene ønsker et samarbeid med Kommunedirektørforum. Administrerende direktør 

inviteres til styremøte i løpet av høsten for å diskutere mulig samarbeid.  

Saker for diskusjon på senere møter ble diskutert. 

Status medlemsoversikt 

Pr 1.7.2023 er antall medlemmer 354, inkludert 5 pensjonistmedlemmer. Antall medlemmer har økt og 

flere er registrert fra 1.1.2023. Nye kommunedirektører i kommuner som ikke tidligere har vært medlem 

har meldt seg inn. I tillegg har flere av prosjektfylkeskommunedirektørene i fylkeskommunene som skal 

deles, meldt seg inn.   

Aktuelle saker og henvendelser 

Det ble gitt en kort orientering i møtet.   

Vedtak: 

Informasjonen ble tatt til orientering. Innspill fra dialogen følges opp. 

Sak 28/23 Eventuelt 

Tidspunkt for Topplederprogrammet og Topplederkonferansen høsten 2024 ble diskutert og vedtatt: 

• Topplederprogrammet 4.-5.september 2024 

• Topplederkonferansen 5.-6.september 2024 

Vedtak:  

Styret tok saken til orientering. 

 

 

Gudrun Haabeth Grindaker 
Daglig leder  
 

Epost: gudrun@radmann.no  
Telefon: 90 76 15 83 
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